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Protokół nr 4 

z posiedzenia Zarządu Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej 

z dnia 10.03.2023 r. 

 

W posiedzeniu Zarządu uczestniczyli: Pan Romuald Tański – Prezes W-MIR, Pan Marek 

Kuźniewski – Wiceprezes W-MIR, Pan Jerzy Salitra - Członek Zarządu W-MIR, Pan Piotr 

Miecznikowski - Członek Zarządu W-MIR, Pan Robert Nowacki – Członek Zarządu  

W-MIR - zdalnie, Pan Mirosław Borowski – Delegat do Krajowej Rady Izb Rolniczych - 

zdalnie oraz Pani Jolanta Mackiewicz – dyrektor biura W-MIR. 

 

Obrady otworzył i prowadził Pan Romuald Tański – Prezes W-MIR. Posiedzenie rozpoczęło 

się o godz. 10.30 i trwało do godz. 14.00. 

Posiedzenie przebiegło według następującego porządku obrad: 

1. Podsumowanie konferencji  pn. "Krajowy Plan Strategiczny dla Wspólnej Polityki Rolnej 

na lata 2023-2027-wyzwania dla rolników". 

2. Wnioski z posiedzeń Rad Powiatowych W-MIR i komisji. 

3. Pisma z Krajowej Rady Izb Rolniczych. 

4. Sprawy bieżące. 

Ad. 1 W pierwszym punkcie porządku obrad Zarząd W-MIR podsumował konferencję 

pn. "Krajowy Plan Strategiczny dla Wspólnej Polityki Rolnej na lata 2023-2027-

wyzwania dla rolników" zorganizowaną w dniu 06.03.2023 roku w Olsztynie oraz 

zapoznał się z wnioskami złożonymi przez rolników. 

1. Waldemar Wierzbowski  

Zwracam się z prośbą o uszczelnienie granicy z Ukrainą w związku z nielegalnym i 

niekontrolowanym importem zbożopodobnych, bo nie można tego nazwać zbożem. 

2. Robert Gatka 

Wnioskuję o pilną interwencję wobec propozycji rozporządzenia  w sprawie uproszczenia 

wymagań bioasekuracji dla małych gospodarstw do 10 szt/rok świń. Jako rolnik utrzymujący 

się z produkcji towarowej świń w ostatnich latach poniosłem duże koszty  w celu zapewnienia 

bioasekuracji mojego gospodarstwa. Wyżej wspomniane rozporządzenie może zniweczyć  

moje wysiłki gdyż stanowi ogromne zagrożenia ASF.  Kolejne przedłużanie czerwonej strefy 

w moim rejonie doprowadzi do upadku mojego gospodarstwa. 

3. Artur Zelma 

Wnioskuję o pilną interwencję wobec propozycji rozporządzenia nt uproszczeń wymagań 

bioasekuracji dla małych gospodarstw do 10 szt / rok świń zakupionych. Rolnicy  przez wiele 

ostatnich lat ponoszą bardzo duże koszty i zabezpieczenie swoich gospodarstw dzięki 
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bioasekuracji (m.in. ogrodzenia, maty, płyny dezynfekcja, itp.) Poluzowanie obecnych 

przepisów zwiększy presję wirusa ASF w środowisku skutkiem czego będą pojawiały się nowe 

ogniska ASF w tych gospodarstwach przez mniejszą bioasekurację. Apeluję o pilną 

NEGATYWNĄ opinię tego rozporządzenia i wysłanie pisma do MRiRW. 

4. Krzysztof Lazur 

Wszystko wskazuje na to, że rolnicy którzy zlikwidowali bydło i mają do zaorania tzw. „TUZ” 

nie będą mogli tego zrobić bo zbliżamy się do progu 5%. Pytanie czy przekształcenie w 

rejestrze gruntów w starostwie coś zmienia w sprawie. 

5. Paweł Iwaszko 

Nałożenie sankcji finansowych na zboże i kukurydzę przyjeżdżającą z Ukrainy. 

Zarząd zapoznał się z wnioskami otrzymanymi od uczestników konferencji i wyjaśnił, że 

stosowne pisma zostały wystosowane przez Zarząd Izby, który na bieżąco monitoruje sytuacje 

w rolnictwie. 

1. Wnioski z Rad Powiatowych W-MIR i komisji 

- Rada Powiatowa Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej w powiecie bartoszyckim zwraca się 

z prośbą do Zarządu Izby o dofinansowanie w kwocie do 200,00 zł na zakup wiązanki kwiatów 

dla odchodzącej na emeryturę pani Barbary Piorun - wieloletniej  Kierowniczki BP Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Bartoszycach. Wręczenie planowane jest na 

posiedzeniu Rady Powiatowej W-MIR w pow. bartoszyckim dnia  2 marca  2023 roku w 

siedzibie KOWR w Bartoszycach – Zarząd podjął uchwałę o pokryciu kosztów zakupu wiązanki 

okolicznościowej w kwocie do 200 zł. 

Rada Powiatowa Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej w powiecie oleckim, na 

wniosek członka Rady, pana Karola Susa, zwraca się z prośbą do Zarządu W-MIR o 

wystąpienie do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z wnioskiem o zabezpieczenie dodatkowych 

środków, tak aby umożliwić rolnikom realizację zaplanowanych inwestycji związanych z 

rozwojem działalności pozarolniczej w postaci świadczenia usług rolniczych w związku z 

informowaniem rolników przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa o braku 

środków na realizację wniosków w ramach poddziałania 6.4 „Wsparcie inwestycji w tworzenie 

i rozwój działalności pozarolniczej”.  

Z informacji uzyskanych przez członka Rady, pana Karola Susa wynika, że w 

województwie warmińsko-mazurskim zabezpieczone środki wystarczą na realizację jedynie 14 

wniosków na około 500 złożonych. Jest to wysoce krzywdzące i wynika ze specyfiki 

województwa (rozdrobnienie agrarne), które sprawia, że wnioskodawcy w klasyfikacji 

punktowej znajdują się na o wiele gorszej pozycji niż wnioskodawcy z innych województw. 
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W związku z powyższym, Rada Powiatowa Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej w 

powiecie oleckim wnosi o zabezpieczenie dodatkowych środków w celu umożliwienia 

realizacji zaplanowanych inwestycji przez rolników, a także podział środków ze względu na 

województwa, a nie jak dotychczas na cały kraj. – Zarząd zapoznał się z wnioskiem. 

Postanowiono wystosować pismo w sprawie do Krajowej Rady Izb Rolniczych. 

 

-RP W-MIR w powiecie ełckim i gołdapskim – informacja odnośnie uzupełnienia wniosków o 

odstrzał redukcyjny wilka.- Zarząd zapoznał się z informacją. 

Ad. 3 W kolejnym punkcie omówiono pisma otrzymane z Krajowej Rady Izb Rolniczych 

- Pismo popierające stanowisko Porozumienia Rolników Województwa Warmińsko 

Mazurskiego skierowane do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. – Zarząd zapoznał się z 

pismem. 

-  Zaproszenie na posiedzenie Prezydium Rady ds. Kobiet w dniu 09.03.2023 r. – Zarząd 

zapoznał się z zaproszeniem, w posiedzeniu Rady uczestniczą przedstawicielki W-MIR 

oddelegowane odrębną uchwałą. 

- Pismo w sprawie wykonania ekspertyzy odnośnie cen nawozów azotowych.  – Zarząd W-MIR 

wyraził zgodę na współfinansowanie ekspertyzy odnośnie cen nawozów w kwocie ok. 1000 zł 

brutto. 

 

Ad. 4 W ostatnim punkcie porządku obrad omówiono sprawy bieżące: 

-  Księgowa W-MIR – Pani Elżbieta Nalewajko  przedstawiła sprawozdanie finansowe  za 2022 

r, które składa się z : 

1.       Wprowadzania do sprawozdania finansowego. 

2.       Bilansu sporządzonego na dzień 31.12.2022 roku, który po stronie aktywów i pasywów 

zamyka się sumą 5 861 808,18 zł. 

3.       Rachunku zysków i strat za rok obrotowy od 01.01.2022 do 31.12.2022 roku 

zamykający się (zyskiem) nadwyżką przychodów nad kosztami w wysokości 2 481 320,00 zł. 

Powyższa nadwyżka zwiększy przychody roku 2023. 

4.       Zestawienia zmian w kapitale (funduszu) własnym za rok obrotowy 2022 wykazujący 

zmniejszeniem o kwotę 379 492,81 zł. 

5.       Rachunku przepływu środków pieniężnych za rok obrotowy 2022 wykazujący 

zmniejszenie stanu środków pieniężnych o kwotę 286 687,97 zł. 

6.       Dodatkowych informacji i objaśnień. 
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- Podjęto uchwałę w sprawie pokrycia kosztów organizacji wyjazdu przedstawicieli 

Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej na konferencję rolną #ForumdlaWsi „Zjednoczeni 

rolnicy gwarantem bezpieczeństwa Europy”( zmiana uchwały 734/2023) w kwocie 3566,85 zł 

brutto (wpłaty uczestników 300 zł). 

- Podjęto decyzję o organizacji konferencji  w dniu 25.04.2023 r. (konferencja wnioskowana 

przez komisję ds. Rodziny Wiejskiej) nt. zdrowia i samorealizacji. 

- Podjęto  uchwałę o organizacji stoiska W-MIR podczas Wiosennych Targów Ogrodniczych w 

W-MODR w dniach 22-23.04.2023 r 

- Informacja Radcy Prawnego W-MIR w sprawie możliwości składania skarg przez rolników 

do starostwa w sprawie dzierżawy obwodu łowieckiego.- Zarząd zapoznał się z informacją. 

- Wojewoda Warmińsko-Mazurski – informacja w sprawie kontroli prowadzonej przez 

WIJHARS w sprawie napływu zboża z Ukrainy.-  Zarząd zapoznał się z informacją. 

- Burmistrz Nowego Dworu Gdańskiego – zaproszenie na spotkanie w sprawie tworzenia 

strategii ponadlokalnej dla Żuław w dniu 9 marca 2023 r. w Juszkowie. – Zarząd zapoznał się 

z zaproszeniem, nikogo nie oddelegowano. 

-Urząd Marszałkowski Województwa Warmińsko-Mazurskiego - zaproszenie do zgłaszania 

kandydatów na galę Laur Agrobiznesu- 2023 r. - Zarząd zapoznał się z zaproszeniem, 

informacje postanowiono umieścić na stronie internetowej W-MIR. Do udziału w kapitule 

konkursu wyznaczono pracownika biura - panią Aleksandrę Ciechanowicz-Osiecką.  

- Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi – pismo skierowane do Prezesa PIS w sprawie doposażenia 

W-MODR w Olsztynie w nieruchomości z Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa. – Zarząd 

zapoznał się z pismem. 

- Wójt Gminy Racławice - Prośba o zgłaszanie kandydatów na Chłopa Roku 2023. - Zarząd 

zapoznał się z pismem. 

-Warmińsko-Mazurski Urząd Wojewódzki – prośba o przesyłanie uwag i propozycji zmian 

wytycznych dla komisji powołanych przez wojewodę do szacowania szkód w gospodarstwach 

rolnych. – Zarząd zapoznał się z pismem, uwagi zostaną przesłane. 

-  Starostwo w Kętrzynie – pismo w sprawie zgłoszenia kandydata do Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Kętrzynie. - Pismo przekazano do realizacji Radzie  Powiatowej W-MIR w powiecie 

kętrzyńskim. 

-W-MODR zaproszenie na seminarium „Wykorzystanie nowych technologii w uprawach 

ograniczające straty składników pokarmowych” w dniu 14.03.2023 r. w Giżach.- Zarząd 

zapoznał się z zaproszeniem, nie oddelegowano nikogo. 
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-  Starostwo w Olsztynie – pismo w sprawie zgłoszenia kandydata do Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Olsztynie. Pismo przekazano do realizacji Radzie  Powiatowej W-MIR w powiecie 

olsztyńskim. 

-Instytut Uprawy Nawożenia i Gleboznawstwa PIB – zaproszenie do udziału w warsztatach 

naukowych pt „Preparaty mikrobiologiczne w rolnictwie i ochronie środowiska” w dniu 

28.06.2023 r. w Puławach. – Zarząd zapoznał się z zaproszeniem. 

-Notatka służbowa w sprawie ujęcia dopłat do bawołów – Zarząd zapoznał się z notatką, 

postanowiono przygotować stosowne pismo w sprawie zmian przepisów prawa. 

-Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego – Zaproszenie do udziału w konferencji  

„Zielona Energia dla jednostek samorządu terytorialnego OZE jako energia przyszłości w dniu 

24 marca 2023 r. w Elblągu. – Zarząd zapoznał się z zaproszeniem. W związku z innymi 

zaplanowanymi obowiązkami, nie oddelegowano nikogo. 

-Podjęto uchwałę upoważniającą Panią Jolantę Mackiewicz- dyrektor biura do 

reprezentowania Zarządu we Wspólnocie przy ul. Towarowej 1. 

- Zarząd Izby postanowił skierować zapytanie do radcy prawnego W-MIR, kto wypłaca 

odszkodowanie za szkody wyrządzone na gruntach, w przypadku wyłączenia gruntu z obwodu 

łowieckiego na wniosek rolnika.? 

 

Na posiedzeniu podjęto uchwały w sprawie: 

 rozdysponowania środków Rady Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej w 

powiecie bartoszyckim 

 pokrycia kosztów oddelegowania przedstawicieli Warmińsko-Mazurskiej Izby 

Rolniczej na konferencję rolną #ForumdlaWsi „Zjednoczeni rolnicy gwarantem 

bezpieczeństwa Europy 

 organizacji stoiska informacyjno-promocyjnego podczas XIII Wiosennych Targów 

Ogrodniczych „Pamiętajcie o ogrodach” 

 upoważnienia Dyrektora Biura Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej do 

reprezentowania na zebraniach Wspólnoty przy ul. Towarowej 1 i udzielenia 

pełnomocnictwa 

 

        Romuald Tański 

 

Prezes Warmińsko-Mazurskiej                                                Protokołowała:            

          Izby Rolniczej                                          Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka

          


